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Náměšť nad Oslavou (jis) • Je-
dinečnou přehlídku soudobé vo-
jenské pozemní i vzdušné tech-
niky veřejnosti nabídnul den ote-
vřených dveří 22. základny letec-
tva Náměšť nad Oslavou. Ještě 
v rámci mezinárodního cvičení 
Flying Rhino (Létající nosoro-
žec) mohli návštěvníci vidět ne-
jen skutečné výcvikové stroje, ale 
i letecké modely. Základnu na-
vštívil i hejtman Vysočiny Miloš 
Vystrčil (ODS).
Letecká základna v Náměšti nad 

Oslavou dnem otevřených dve-
ří ukončila cvičení, kterého se le-
tos účastnily 2.000 vojáků ze čtyř 
členských zemí NATO.

Foto: archiv kraje

Letecké cvičení letos skončilo O školy se postará nová společnost

Nová příspěvková organiza-
ce, o jejímž vzniku rozhodli kraj-
ští zastupitelé, nahradí dosavadní 
Pedagogické centrum Vysočina. 
Pedagogické centrum dnes zajiš-
ťuje další vzdělávání pedagogic-
kých pracovníků a poskytuje me-
todické a informační služby. „No-
vá organizace má koordinovat roz-

voj vzdělanosti na Vysočině, a to 
s důrazem na uplatnitelnost mla-
dých lidí na trhu práce a kvalitu 
lidských zdrojů z pohledu konku-
renceschopnosti regionu,“ uvedla 
krajská radní pro školství Jana Fis-
cherová (ODS). Další prioritou or-
ganizace bude podporovat účelné 
využívání evropských financí, kte-

ré jsou určeny pro Vysočinu do ro-
ku 2013 na rozvoj školství. Peníze 
by měly směřovat do výuky cizích 
jazyků a zvyšování základní a po-
kročilé informační gramotnosti.
Předpokládá se, že nová organi-

zace bude mít po svém vzniku tři 
zaměstnance. Po převedení čin-
ností Pedagogického centra zde 
bude působit asi 11 odborníků.

Vysočina (jis,kid) • Kraj má novou příspěvkovou 
organizaci. Jmenuje se Vysočina Education 
a má především posílit podmínky pro rozvoj 
vzdělanosti v kraji a pomoci při efektivním využití 
očekávaných 800 milionů korun z globálních 
grantů v rámci Operačního programu Vzdělávání 
pro konkurenceschopnost.

Kraj dnes zřizuje 138 organiza-
cí. Jsou to školy, domovy pro se-
niory, ústavy sociální péče, mu-
zea a galerie, krajská knihovna, 
divadlo, krajská správa silnic, 
nemocnice a záchranná služba 
a turistická agentura.

Vysočina (zk,kid) • 
Výroba elektřiny 
v jaderných elekt-
rárnách je jedinou 
možnou cestou. Při 
své návštěvě Vyso-
činy to řekl předse-
da poslanecké sně-
movny Miloslav Vl-
ček (ČSSD). 
Poslanecký šéf na 

Vysočině navštívil 
Dukovany a setkal 
se se starosty okol-
ních obcí. Jednal při 
této příležitosti také s krajský-
mi radními Miroslavem Houš-
kou (KDU-ČSL) a Janou Fische-
rovou (ODS). Shodli se na potře-
bě zachovat a rozvíjet jadernou 
energetiku, rekonstruovat a roz-
šířit takzvanou císařskou cestu 
– silnici I/38 protínající kraj od 

severu k jihu a na potřebě kom-
penzovat omezení vyplývají-
cí z umístění objektů a zařízení 
s ochrannými pásmy a havarij-
ními zónami. Na snímku Milo-
slava Vlčka vítá hejtman Vyso-
činy Miloš Vystrčil (ODS) v síd-
le kraje.

Vlček navštívil kraj Budějovicím se brzy uleví od aut
Moravské Budějovice (mav,kid) • Už v roce 2011 
z Moravských Budějovic zmizí kamiony a vůbec 
všechna auta, která míří na rakouské hranice. 
V říjnu skončí tříleté budování obchvatu města, 
které začalo před několika dny.

Obchvat vyřeší převedení tran-
zitní dopravy na Znojmo a Ví-
deň mimo městské centrum. Za-
číná na silnici I/38 za obcí Li-
tohoř, prochází jižně od Morav-
ských Budějovic a napojuje se 
na stávající silnici I/38 za míst-
ní částí Lažínky ve směru na 
Grešlové Mýto. „V současnos-
ti je veškerá doprava vedena 
přes město Moravské Budějovi-
ce. Naším záměrem je tuto tran-
zitní dopravu odklonit a městu 
tak výrazně ulehčit životní pod-

mínky,“ vysvětlil generální ředi-
tel Ředitelství silnic a dálnic Al-
fred Brunclík.
Na obchvatu vyrostou dvě mi-

moúrovňové křižovatky s kraj-
skými silnicemi a pět nových 
mostů. Na jeho vybudování zís-
kala Česká republika více než 
miliardu z EU, bruselská dotace 
pokryje 85 procent nákladů. 
Silnice I/38, na které obchvat 

vyrůstá, je v majetku státu a ce-
lá stavba je proto v režii státního 
Ředitelství silnic a dálnic.

Náměstek hejtmana Václav Kodet, člen krajské dopravní komise Karel Špa-
ček, hejtman Miloš Vystrčil a bývalý budějovický starosta Jan Nekula u zá-
kladního kamene obchvatu. Foto: archiv kraje

Miroslava Vlčka na kraji přivítal hejtman Miloš 
Vystrčil. Foto: archiv kraje

Počet skotu je na Vysočině ohrožen

Ministr Gandalovič s majitelem Rolnického muzea Františkem Kopečkem velmi živě debatoval. Foto: archiv kraje

Brusel avizoval, že přehodno-
tí rozlohy takzvaných méně příz-
nivých oblastí. To jsou místa, kde 
mají podle bruselských norem ze-
mědělci ztížené podmínky a Ev-
ropa jejich hospodaření dotuje. 
Na Vysočině je v této kategorii 84 
procent zemědělské půdy a rolní-
ci zde mají především louky s pas-
tvinami a trávou pro skot. Pokud 
travní porosty přestane unie doto-

vat, hrozí, že stavy skotu na Vy-
sočině razantně klesnou. Potvrdil 
to i krajský radní pro zemědělství 
Ivo Rohovský (ODS): „Snížení té-
to podpory může do budoucna na-
startovat i nezájem o hospodaření. 
V případě Vysočiny to může zna-
menat hrozbu snížení produkce 
a zánik mnoha pracovních míst.“
Ministr Gandalovič uvedl, že se 

Česko v rámci svého předsednic-

tví EU bude tomuto problému vě-
novat a pokusí se avizovanému 
snížení rozloh zabránit. 
V rámci své návštěvy Vysočiny 

se Gandalovič sešel také s mla-
dými agrárníky, navštívil společ-
nost Drůbež Vysočina Moravské 

Budějovice, Farmu Pavla Dobro-
volného v Ratibořicích, která se 
specializuje na ekologický chov 
koz a soukromé Rolnické muze-
um v Jaroměřicích nad Rokytnou, 
které vybudovali manželé Zdenka 
a František Kopečkovi.

Vysočina (kid) • Evropská unie svým rozhodováním 
přímo ohrožuje chov skotu na Vysočině. Zaznělo 
to během návštěvy ministra zemědělství Petra 
Gandaloviče (ODS) v našem kraji.

ZEMĚDĚLSTVÍ VYSOČINY:
orná půda 319.000 hektarů 10,5 % české orné půdy

skot 215.000 kusů 15 % českého skotu, nejvíce 
mezi kraji

mléko 450.000.000 litrů ročně 17 % české produkce

brambory 238.000 tun ročně 34 % české produkce, nejvíce 
mezi kraji

vepřové maso 40.000 tun ročně 12 % české produkce

Z Vysočiny je každý třetí český brambor, každý pátý litr čes-
kého mléka, žije zde každá šestá česká kráva. Každý osmý 
kilogram českého vepřového masa je z Vysočiny. Ale to ne-
ní všechno. Každá třetí česká žárovka svítí na elektřinu, vy-
robenou na Vysočině a obyvatelům Prahy a Brna teče z ko-
houtků pitná voda z Vysočiny – z nádrží Želivka a Vír.


